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سالانه ۵۰ میلیارد نخ ســیگار در کشور 
تولید می شــود. این به آن معناست که 
سالانه ۲.۵ میلیارد پاکت سیگار با متوسط 
قیمت شــش هزار تومان در کشور تولید 
می شود. محاســبه میزان درآمد حاصل 
از مالیات بر دخانیات ســیگار به ما نشان 
می دهــد این عــدد ۱۵ درصــد قیمت 
خرده فروشــی محصولات دخانی است 
که یک فاجعه است؛ چرا که در مقایسه با 
هزینه ۳۰ هزار میلیارد تومانی که مصرف 
دخانیات به بدنه ســامت کشــور وارد 

می کند، بسیار ناچیز است.
بهزاد ولــی زاده، رئیس دبیرخانه ســتاد 
کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت 
نیز در این خصوص اظهار کرد: حدود ۱۵ 
درصد مردم جامعه مصرف کننده دخانیات 
هســتند که بار مصرف خــود را بر دوش 
کسانی تحمیل می کنند که مصرف کننده 
دخانیات نیســتند. بنابراین فرد مصرف 
کننده عــاوه بر هزینــه ای که به بخش 
سامت کشــور وارد می کند، حدود ۷۰ 
هزارمیلیارد تومان نیز به سایر بخش های 
کشــور هزینه تحمیل می کند و به طور 
کلی بــه دلیل مصرف دخانیات توســط 
همیــن درصد اندک، حــدود ۱۰۰ هزار 
میلیاردتومان ضرر اقتصــادی به دولت 

وارد می شود.
رئیس دبیرخانه ســتاد کشوری کنترل 
دخانیات ســهم وزارت بهداشت از محل 
درآمد مالیات بر دخانیــات را ۵۰ درصد 
دانســت و اظهار کرد: البته در سال ۹۷ و 
۹۸ حتی یک ریال هم از محل مالیات بر 
دخانیات درآمد نداشته ایم. در صورتی که 
این درآمد در اختیار وزارت بهداشت قرار 
گیرد بخش عمده آن بایــد برای درمان 
بیماری های ناشــی از مصرف دخانیات 
و آموزش بــرای پیشــگیری از مصرف 
دخانیات و کاهش عوارض آن صرف شود. 

حال در تازه ترین خبرها وزارت صنعت از 
خودکفایی در تولید دخانیات خبر می دهد 

خبری که انتقادهایی به دنبال داشت.
خودکفایی در تولید دخانیات 

افتخار نیست
یک جامعه شناس گفت: وزارت صنعت از 
خودکفایی در تولید دخانیات می گوید در 
حالی که این خودکفایی زیبنده و افتخاری 

برای کشور نیست.
اباذر اشــتری در گفت وگو با ایرنا درباره 
مالیات بــرای دخانیات افــزود: دولت ها 
برای کنترل و کاهــش مصرف دخانیات 
در دنیا روی موضوع مالیــات به صورت 
جــدی کار کرده اند. در ایــن زمینه اول 
کنترل، دوم توقف مصرف و ســوم ترک 
مصرف دخانیات وجــود دارد. تحقیقات 
جهانی نشان می دهد که اگر مالیات روی 

۷۰ درصد قیمت خرده فروشی دخانیات 
قرار گیرد، بیــش از ۷۰ درصد می تواند 
ورود به گردونه مصرف دخانیات را کاهش 
داده و همچنیــن باعــث کاهش مصرف 

شــود. عضو هیئت علمی پژوهشــکده 
مطالعات اجتماعی و فرهنگی ادامه داد: 
مافیای وحشتناکی پشت قیمت گذاری 
دخانیات و پرداخت نکردن مالیات برای 
دخانیات وجــود دارد و روزانه ۲۴۰ هزار 
 دلار در دنیا برای تبلیغات دخانیات هزینه 

می شود.
هر پاکت سیگار در استرالیا

۲۰ دلار است 
اشــتری درباره مالیــات بر ســیگار در 
کشــورهای دیگر اظهار کرد: در جهان، 
استرالیا پیشروترین کشور در زمینه کنترل 
مصرف دخانیات اســت. اکنون متوسط 
قیمت هر پاکت سیگار در استرالیا حدود 
۲۰ دلار است. یعنی اگر دلار را حداقل ۱۰ 
هزار تومان محاسبه کنیم، قیمت هر پاکت 
سیگار در استرالیا بالغ بر ۲۰۰ هزار تومان 

است. تصور کنید اگر این قیمت در ایران 
وجود داشته باشد، چه کسی حاضر است 
این هزینه را برای مصرف سیگار بپردازد. 
وی افزود: کشــورهای اطراف ایران مثل 
ترکیه و لبنان نیز حدود ۷۰ درصد مالیات 
بر خرده فروشی سیگار در نظر گرفته اند و 

توانستند مصرف سیگار را کنترل کنند.
ایران سال گذشته ۳۰۰ میلیارد 
تومان از دخانیــات مالیات 

گرفت
اشتری گفت: مالیات بر دخانیات در ایران 
به دو شکل است. یک نوع مالیات مستقیم 
است که بر اساس مصوبه مجلس قرار بود 
هر سال ۱۰ درصد بر مالیات سیگار اضافه 
شود که از آن ســال حتی یک درصد هم 
رشد نداشته است. این یعنی هر ۱۰ سال 
باید مالیات بر سیگار، صددر صد رشد پیدا 
می کرد. در مورد مالیات غیرمستقیم نیز 
اعداد و ارقام روشن و شفافی وجود ندارد. 
نزدیک به ۳۰ هزار میلیارد تومان مالیات بر 
دخانیات می توان در کشور دریافت کرد 
که این هزینه را می شود در چرخه سامت 
اســتفاده کرد. وی ادامــه داد: از ابتدای 
سال جاری تاکنون فقط توانسته ایم ۶۰۰ 
میلیارد تومان دریافتی از مالیات دخانیات 
داشته باشیم که این عدد در سال گذشته 

حدود ۳۰۰ میلیارد تومان بود.
خودکفایی در تولید دخانیات 

زیبنده کشور نیست
اشــتری افزود: وزارت صنعــت، معدن 
و تجــارت می گوید در تولیــد دخانیات 
خودکفا شده ایم؛ این خودکفایی زیبنده 
کشور نیست. مصرف دخانیات در سال با 
مرگ ۶۰ هزار نفر رابطه مستقیم دارد که 
حدود شش هزار تا هشت هزار نفر این افراد 
شامل زنان و کودکانی می شوند که هیچ 
وقت لب به دخانیات نزده اند. اشتری اظهار 
کرد: سبد سامت افرادی که از دخانیات 
اســتفاده نمی کنند، بــه خاطر مصرف 

کنندگان دخانیات کوچک می شود.

حذفعکسکاغذیازدفترچه
درمانی

مهر: سازمان تأمین اجتماعی اعام کرد: در 
حال حاضر امکان دریافت و نگهداری عکس 
مخاطبان از طریق ارتباط آناین با ســازمان 
ثبت احوال کشور در سیســتم های سازمان 
تأمین اجتماعی فراهم شــده و در زمان ارائه 
خدمات متمرکز دفترچه درمانی، نام نویسی 
و آرشــیو پرونده الکترونیک عکس مخاطبان 
از پایگاه ســازمان ثبت احــوال دریافت و در 
پرونــده بیمه شــدگان ذخیره می شــود. به 
 منظور دریافت عکس از پایــگاه ثبت احوال، 
بیمه شدگان تأمین اجتماعی که برای صدور، 
تمدید یا تعویض دفترچه درمانی به شــعب 
تأمین اجتماعی مراجعه می کنند، لازم است 
کارت ملی هوشــمند خود و اعضای خانواده 
خویش را ارائــه کنند تا پس از ثبت شــماره 
ســریال مندرج در پشت کارت ملی هوشمند 
که ترکیبی از حروف و اعداد است نمایه عکس 
آنان از پایگاه سازمان ثبت احوال کشور دریافت 

شود. 
عکس دریافت شــده از پایگاه ثبــت احوال، 
جایگزین عکــس کاغذی شــده و روی جلد 
دفترچه های درمانــی مخاطبان چاپ خواهد 
شد. بدیهی است، در صورت عدم تطابق عکس 
دریافتی با عکس مندرج بــر روی کارت ملی 
هوشمند، لازم است به ســازمان ثبت احوال 

برای رفع مغایرت مراجعه کنند.

امسالتغییریدرآزمون
ورودیپایههفتمسمپادنداریم

ایسنا: رئیس مرکز ملی پرورش استعدادهای 
درخشــان وزارت آموزش و پــرورش درباره 
تغییــرات آزمون ورودی مدارس ســمپاد در 
سال تحصیلی جاری گفت: امسال همانند سال 
گذشــته تغییر خاصی در آزمون نداریم، هیچ 
ماده درسی را سنجش نمی کنیم بلکه هوش 
و استعداد تحصیلی سنجش می شود. فاطمه 
مهاجرانی دربــاره تغییرات آزمــون ورودی 
مدارس سمپاد گفت: تاش می کنیم به سمتی 
برویم کــه انتخاب دانش آموزان را به ســمت 
یک فرآیند ســوق دهیم و گزینــش صرفاً از 
طریق یک آزمون نباشد. تاکید ما بر این است 
همانند سال قبل که آزمون از جنس پیشرفت 
تحصیلی نبود و ســنجش هوش بود، برهمان 

مدار حرکت کنیم.
 وی افزود: بایدبه ســمتی برویم که آزمون ها 
چندلایه باشد. به صرف یک آزمون نمی توان 
گفت برخی دانش آموزان برتــری معناداری 
دارند. امســال تغییر خاصی در آزمون نداریم 
و آزمون ورودی مثل ســال قبــل و از جنس 
پیشرفت تحصیلی نیست. در آزمون پایه هفتم 
تغییری نداریم و هیچ ماده درسی را سنجش 
نمی کنیــم بلکه هوش و اســتعداد تحصیلی 
سنجش می شــود. وی درباره اینکه شرکت 
در کاس آمادگی آزمون ورودی تیزهوشــان 
کمک کننده و لازم اســت، گفت: شرکت در 
این کاس ها را ابداً توصیه نمی کنم و از والدین 
تقاضا دارم فرزندانشان را تحت فشار نگذارند. ما 
باید دانش آموزان با توان پردازش و تحلیل بالا 
را به کار بگیریم و اگر آن ها این توان را نداشته 

باشند در مدرسه اذیت می شوند.

ارائهحمایتهایروانیبه
خانوادههایجانباختگان

 ایرنا: مدیرکل مشــاوره و امور روانشناختی 
سازمان بهزیستی کشــور گفت: حمایت های 
روانی بــه خانواده هــای جان باختگان حادثه 
هواپیمای اوکراینی در راســتای اجرای طرح 
حمایت های اجتماعی و روانشناســی موسوم 
به محب ارائه می شــود. بهزاد وحیدنیا افزود: 
تیم مشاوره ای محب همراه با یک نماینده از 
سازمان بهزیستی کشور بعد از حادثه سقوط 
هواپیمای اوکراینی در فرودگاه امام خمینی 
)ره( حاضر شدند و خدمات روانشناختی را به 
خانواده های جان باختــگان حادثه هواپیمای 
اوکراینی ارائه دادند. وی در عین حال تصریح 
کرد: متاسفانه شماره تماس های خانواده های 
جان باختگان حادثه هواپیمــای اوکراینی را 
نداریم و در حال مکاتبه با وزارت کشور هستیم 
تا با این خانواده ها ارتباط گیری مجدد داشته 
باشــیم. ارائه خدمات بعدی به این خانواده ها 
به صورت اعزام متخصصان روانشناس به خانه 
بوده و وضعیت سامت روان آنان حداقل ۶ ماه 

پیگیری خواهد شد.
 مدیرکل مشاوره و امور روانشناختی بهزیستی 
کشور گفت: خانواده های جان باختگان حادثه 
هواپیمــای اوکراینی بــرای دریافت خدمات 
روانشناختی حضوری در تهران نیز می توانند 
به مرکز شماره دو مشاوره بهزیستی و در سایر 
استان ها به مراکز مشاوره ای بهزیستی استان 
مراجعه کنند. وحیدنیا با اشــاره به پیام های 
دردناک چند روز گذشــته افــزود: با گزارش 
منتشر شده درباره سقوط هواپیمای اوکراینی، 
به نظر می رسد نگرانی های جدی تر در حوزه 
جلب اعتماد مردم و فشارهای روانی خواهیم 
داشت. وی افزود:  بیش از هر شرایط دیگر نیاز 
به همدلی داریم و لازم است در کنار یکدیگر 
باشیم بنابراین فکر می کنیم مردم شبکه های 
پویایی، برای بازسازی وضعیت روانی تشکیل 

دهند.
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حفاظتازکودکاندربرابر 
هجومخبرهایبد

سیدحسن موسوی چلک
 رئیس انجمن مددکاری اجتماعی ایران

حوادث ناگهانی گاهی پشــت ســر هم اتفاق 
می افتد و تاثیرات منفی زیادی را روی کودکان 
برجا می گذارد، در مدت اخیر با حوادث و وقایع 
ناگواری همچون شهادت سردار سلیمانی، فوت 
تعدادی از تشــییع کنندگان در کرمان، سقوط 
هواپیما و واژگونی اتوبوس روبه رو شدیم. وقتی 
تعداد حوادث ناگوار زیاد می شود افراد به تناسب 
شرایط و سنشان تاثیرات متفاوتی را می پذیرند. 
کودکان و نوجوانان از شنیدن اخبار ناگوار مستمر 
در بازه زمانی کوتاه تأثیر بیشتری می بینند، طی 
هفته گذشته عمده اخبار رسانه های مکتوب و 
تصویری، مکالمات روزمره مردم و به طور کلی 
فضای اجتماعــی معطوف به ایــن موضوعات 
اســت. به همین دلیل یکی از کارهایی که باید 
انجام شــود مراقبت از کودکانی است که با سن 
کم نمی توانند همه بحران ها را تجزیه و تحلیل 
کنند. یکی از محیط هایی کــه می تواند فضا را 
مدیریت کنــد، مدارس اســت، در حال حاضر 
حدود ۱۳ میلیون دانش آموز در مدارس حضور 
دارند. مدارس اگر بتوانند در این شــرایط ساز و 
کار لازم را برای کاستن از فشار روحی کودکان 
بردارند و به اصطاح تبدیل به »مدارس دوستدار 
کودک« شوند، می توانند فضای با نشاط تری را 
برای کودکان فراهم کننــد. چه بخواهیم و چه 
نخواهیم بحران ها موجب ایجــاد اضطراب در 
کودکان می شود، اما آیا کودکان نباید در مورد 
این حوادث اطاعات داشــته باشند؟ پاسخ این 
است که کودکان به هر حال اطاعاتی را از طرق 
مختلف کسب می کنند، اما باید این اطاعات به 
شکل مدیریت شده بدون آنکه موجی از نگرانی را 
به آن ها منتقل کند، در اختیارشان قرار بگیرد. در 
صورت بی توجهی به این موضوعات ممکن است 
کودکان دچار افسردگی شوند. افسردگی تنها به 
دنبال سیل و زلزله اتفاق نمی افتد بلکه تمام اخبار 
ناگوار و منفی می تواند زمینه ســاز این شرایط 
باشد. در کنار مدرسه نقش خانواده ها نیز حائز 
اهمیت است. حضور بیشتر کنار فرزندان، با هم 
بودن و... می تواند ترس ها و نگرانی های کودکان 
را کاهش دهد. همچنین والدین باید دقت داشته 
باشند که تمام زمان حضور در منزل و مجاورت 
با فرزندان را صرف گفت وگو درباره اخبار نکنند. 
خانواده ها باید در این شرایط خود مراقبتی ها را 
داشته باشند. مدیریت انتشار اخبار ناگوار در این 
شرایط از اهمیت بالایی برخوردار است، انتشار 
فیلم ها و اخبار ناگوار نیز روی این مسئله تأثیر 
گذار است. حضور در فضاهای مجازی نیز باید با 
نظارت والدین و کنترل شده باشد. کودکان قدرت 
تجزیه و تحلیل بزرگ ترها را ندارند و اگر این فضا 
را مدیریت کنیم، آن ها را از آســیب دیدگی نیز 
حفظ خواهیم کرد. گســترش فضای غم حتی 
روی بزرگسالان تأثیرگذار است و باید نسبت به 
این موضوع دقت داشــته باشیم تا امنیت روانی 

افراد حفظ شود.
 خبر آنلاین

یادداشت

هزینه۱۹میلیاردیپیوندعضو
درسال۹7

ایســنا: مدیرکل طرح و برنامه هیئت امنای 
صرفه جویی ارزی در معالجــه بیماران وزارت 
بهداشت با اشاره به اقدامات هیئت امنا در حوزه 
پیوند، گفت: در ســال ۹۷ به طــور کلی ۱۹.۸ 
میلیارد تومان برای انجام چهــار نوع پیوند از 
سوی هیئت امنا هزینه شده است. دکتر هومن 
نریمانی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اقدامات 
هیئت امنــای صرفه جویــی ارزی در معالجه 
بیماران در حوزه پیوند عضو، گفت: هیئت امنای 
صرفه جویی ارزی در معالجه بیماران در حوزه 
پیوند منشأ اثرات خوبی بوده است؛ به طوری که 
ما در حوزه های پیوند کبد، پیوند مغز استخوان، 
و... اقداماتی انجام می دهیم. وی افزود: در حال 
حاضر در ۱۵ مرکز در سراسر کشور پیوند مغز 
استخوان انجام می شــود؛ این درحالیست که 
در گذشته تعداد مراکزی که این پیوند را انجام 
می دادند، در حد دو تا ســه مرکز بود، اما طی 
سال های گذشته مراکز مادر پیوند مغز استخوان، 
نیروهایی را تربیت کردند که در سراسر کشور 
توزیع شدند. بعد از هر پیوند مغز استخوان، بیمار 
باید در حداقل زمان ممکــن به مراکز پیوندی 
دسترسی داشته باشد، زیرا مسئله ای به نام رد 
پیوند وجود دارد که اگر در چند ساعت اول مورد 
بررسی و درمان قرار گیرد، قابل حل است؛ اما اگر 
بیمار با تأخیر به مرکز برسد، باعث می شود که 

حتی جان بیمار هم به خطر افتد. 

خبر روز

قطار از ریل خارج شده مسیر تهران – زاهدان 220 مسافر داشتاستقرار گشت ویژه برای شناسایی تاکسی های فاقد پروانه هوشمند
ایسنا: معاون نظارت سازمان تاکسیرانی شهر تهران از استقرار گشت های سازمان برای شناسایی و برخورد با تاکسی های فاقد پروانه 
هوشمند تاکسیرانی در پایتخت خبر داد. امیر هنجن با بیان اینکه داشتن پروانه فعالیت یکی از الزامات تاکسیرانان است، گفت: بانک 
اطاعاتی از تاکسیرانانی که فاقد پروانه تاکسیرانی معتبر هستند، تشکیل شده است و طرح شناسایی و برخورد با تاکسی های فاقد پروانه 
تاکسیرانی به منظور ساماندهی و قانونمندی ناوگان تاکسیرانی شهر تهران به اجرا درآمده که فاز عملیاتی این طرح آغاز شده است. وی با 
بیان اینکه تیم های نظارت میدانی در مسیرهای پرتردد تاکسی های فاقد پروانه تاکسیرانی مستقر می شوند تا تاکسی های فاقد پروانه را 
شناسایی کنند، افزود: در این بررسی میدانی، تاکسیرانان فاقد پروانه تاکسیرانی با راهنمایی تیم های نظارتی، فرآیند تمدید یا صدور پروانه 

تاکسیرانی برای تاکسیرانان آغاز می شود و از تردد تاکسیرانان فاقد مدارک مالکیت خودرو جلوگیری و به پارکینگ هدایت می شوند.

ایسنا: مدیرکل ستاد مدیریت بحران سیستان و بلوچستان گفت: قطار مسیر تهران به زاهدان ۲۲۰ مسافر داشته که خوشبختانه در 
سانحه خروج از ریل هیچ گونه واژگونی و تلفاتی گزارش نشده است. عباسعلی ارجمندی بیان کرد: این قطار حوالی ساعت ۷ و سی دقیقه 
صبح دیروز به علت آب گرفتگی مسیر، ناشی از بارش های سنگین و نیز انباشت سنگ در اثر جریان آب متوقف شده است. وی افزود: این 
حادثه برای قطار تهران به زاهدان بین تونل ۶ و ۷ حوزه زاهدان در محدوده رودماهی رخ داده که در جریان آن سه محور لوکوموتیو از ریل 
خارج شد. ارجمندی مدیرکل ستاد مدیریت بحران سیستان و بلوچستان ادامه داد: از ایستگاه راه آهن بم، درخواست انتقال لوکوموتیو 
شده و به زودی کار راه اندازی قطار و ادامه مسیر آن به سمت زاهدان، صورت می پذیرد. وی افزود: تنها یکی از چرخ های دیزل از روی ریل 

خارج شده و هیچ گونه واژگونی برای سالن های قطار رخ نداده است.

فرد مصرف کننده دخانیات 
علاوه بر هزینه ای که به بخش 
سلامت کشور وارد می کند، 
حدود ۷۰ هزارمیلیارد تومان 
نیز به سایر بخش های کشور 

هزینه تحمیل می کند

عکس خبر 

کارگاه توانمندی رشمون با هدف توانمندسازی 
بیماران خاص راه اندازی شد. این کارگاه نخستین 
کارگاه در کشور و نمونه کشوری بود که با حضور 
علی ربیعی وزیر وقت کار و امور اجتماعی و 
مسئولان وقت استانی افتتاح شد.
  رهبر امامدادی
 خبرگزاری مهر

کارگاهی برای  توانمندی بیماران 
خاص

بحرانآمارخبر روز
مدیرکل پزشکی قانونی استان تهران خبر داد:

مراجعه ۱۳۰ نفر از بستگان متوفیان حادثه 
سقوط هواپیما به پزشکی قانونی

معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش:
 رتبه بندی روی اکثر موارد حقوقی معلم ها 

اثر می گذارد

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور:
 زلزله بزرگ تهران ۲ میلیون نفر را 

تحت تأثیر قرار می دهد
خبر آنلاین: مدیرکل پزشکی قانونی اســتان تهران اعام کرد: از 
مجموع ۱۴۷ مسافر ایرانی جان باخته هواپیمای اوکراینی، بستگان 
۱۳۰ جان باخته برای نمونه برداری به مراکز پزشکی قانونی مراجعه 
کرده اند. مهدی فروزش با اعام این خبر گفت: از ابتدای اعام حادثه 
سقوط هواپیمای بوئینگ ۷۳۷ در شهرستان شهریار، همکاران ما در 
قالب گروه مدیریت بحران در محل حادثه حضور داشتند و بر نحوه 
جمع آوری اجساد نظارت کردند و همه اجساد در کاور قرار گرفت و 
برای نمونه برداری به مرکز تشخیصی و آزمایشگاهی پزشکی قانونی 
اســتان تهران واقع در کهریزک منتقل شــد. وی گفت: هم اکنون 
نمونه گیری از بستگان متوفیان در حال انجام است و از ۱۴۷ مسافر 
ایرانی، تاکنون ۱۳۰ نفر از بستگان جان باختگان مراجعه کردند و ما از 
بقیه بستگان درخواست می کنیم در اسرع وقت به ادارات کل پزشکی 
قانونی استان محل سکونت جان باختگان مراجعه کنند تا در تطبیق 
نهایی و تحویل اجساد به بستگان با تأخیر مواجه نشویم. فروزش اضافه 
کرد: البته در این هواپیما ۱۷۶ مسافر و خدمه جان باختند که ۲۹ نفر از 
این مسافران اتباع خارجی هستند و به بستگان آن ها دسترسی نداریم 
و در مذاکره با پلیس اینترپل مقرر شد نمونه های دی ان ای بستگان 
آن ها به ما ارسال شــود تا تطبیق نهایی انجام شود. وی در پاسخ به 
سوالی مبنی بر اینکه کار تطبیق چه زمانی آغاز می شود؟ گفت: قاعدتاً 
بر اساس اصول فنی باید همه نمونه های بستگان احصا شود تا از طریق 
نمونه های اجســاد بتوانیم تطبیق را انجام دهیم و همه هدف ما این 
است که تحویل اجساد کامل باشد تا اشکالات بعدی در تعیین هویت 
ایجاد نشود. فروزش افزود: ما در خصوص ۲۹ تبعه خارجی این پرواز 
دچار مشکل شده ایم و کار ما را به تعویق انداخته است که امیدواریم 
با ارسال نمونه های دی ان ای بستگان این افراد، هر چه سریع تر کار 
تطبیق، انجام شود. مدیرکل پزشکی قانونی استان تهران گفت: اگر 
بســتگان این جان باختگان اطاعات بیشــتری خواستند با شماره 
۹ - ۵۶۵۲۴۸۰۱ که شماره مرکز تشخیصی و آزمایشگاهی پزشکی 

قانونی استان تهران است تماس حاصل کنند.

مهر: معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش گفت: 
رتبه بندی روی ساعت حق التدریس موظف و غیرموظف، پاداش پایان 
خدمت و سایر موارد حقوقی اثرگذار اســت. علی الهیار ترکمن با اشاره 
به اینکه رتبه بندی یکی از اصلی ترین فرآیندها در نظام مدیریت منابع 
انسانی است، گفت: نظام های شغلی یا شغل محور هستند یا شاغل محور. 
وزارت آموزش و پرورش شغل محور است و طبق آن کسانی به این حیطه 
ورود می کنند که مجهز به صاحیت های تعیین شده باشند و خود را ارتقا 
دهند تا بتوانند کیفیت را رقم بزنند. وی افزود: دو دســته صاحیت بدو 
ورود به حرفه و دوم حین خدمت و ارتقای مستمر فرآیندها را داریم که یا 
برنامه ریزی شده یا خودانگیخته یا از طریق ترکیبی از این دو اتفاق بیفتد. 
معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
آموزش و پرورش، دستگاهی گسترده است و برنامه ریزی به تنهایی در 
جایگاه خود کافی نیست و باید انگیزه های درونی نیز ایجاد کنیم، به هفت 
کاربرد رتبه بندی حرفه ای اشاره کرد و گفت: نقطه آغاز رتبه بندی مجهز 
شدن به این توانایی ها و نقطه پایانی آن ارتقای کیفیت است. الهیار ترکمن 
درباره تقســیم بندی های رتبه بندی در دوره های قبلی به استاد معلم، 
مربی معلم و... گفت: این ها واژه هستند و به نگاه های قبلی به رتبه بندی بر 
می گردد که تمایل داشتند خود را شبیه سیستم آموزش عالی و دانشگاه 
کنند. متاسفانه آموزش عالی زدگی در آموزش و پرورش هم دیده می شود. 
ما بر اســاس صاحیت های موجود و پایه های اصلی دنبال این هستیم 
بگوییم هر فرد بر اساس شروع خدمت در یک جایگاه قرار می گیرد. از رتبه 
یک تا ۵ در نظر گرفته شده و مشخص است و هرکدام از معلمان با کسب 
صاحیت ها در این رتبه ها حرکت می کنند. وی به اباغ رتبه بندی در ۱۷ 
آذر امسال اشاره کرد و گفت: رتبه بندی مبتنی بر سه صاحیت معلمی 
است که شــامل صاحیت عمومی، تخصصی و حرفه ای می شود. الهیار 
ترکمن  ادامه داد: فرآیند سنجش صاحیت ها در آیین نامه کاماً مشخص 
است و نتیجه سنجش ها منجر به صدور گواهینامه حرفه معلمی می شود. 
صاحیت عمومی که برای ورود به حرفه معلمی نیاز است، حین استخدام 

بررسی شده و همه کسانی که استخدام هستند  واجد این صاحیت اند.

مهر: رئیس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: اگر در تهران یک زلزله 
با ریشتر بالا بیاید حتماً دو میلیون نفر تحت تأثیر مستقیم این حادثه قرار 
خواهند گرفت. اســماعیل نجار در »آئین بهره برداری از طرح مشارکت 
شهرداری تهران و سازمان اورژانس کل کشــور در ساماندهی خدمات 
فوریت های پزشکی در شهر تهران« که با حضور پیرحسین کولیوند رئیس 
سازمان اورژانس کشور، پیروز حناچی شهردار تهران و جمعی از مدیران 
شهری برگزار شد، گفت: حوادث گوناگون هفته گذشته را به ملت ایران 
تسلیت می گویم؛ واقعاً هفته سختی را پشت سر گذاشتیم. وی ادامه داد: 
باید از شهردار تهران و رئیس سازمان اورژانس تشکر کرد که با همدلی 
و دست به دست هم دادن چنین پروژه ای را برای رسیدگی بهتر به افراد 
نیازمند درمان پیش بردند. نجار افزود: در رابطه با حوادث تهران باید این را 
بگوییم که اگر در این شهر یک زلزله با ریشتر بالا بیاید حتماً دو میلیون نفر 
تحت تأثیر مستقیم این حادثه قرار خواهند گرفت. رئیس سازمان مدیریت 
بحران کشور گفت: این در حالی است که هشت میلیون نفر باقی مانده 
قطعاً و یقیناً تحت تأثیر غیرمستقیم قرار خواهند گرفت. وی تصریح کرد: 
رفتارهای ما در حوزه ترافیک هم رفتارهای خوبی نیست؛ برای مثال زلزله 
مارد را نگاه کنید که چه اتفاقی افتاد. همه به سمت ماشین هایمان رفته 
و به خیابان ها آمدیم. نجار ادامه داد: حالا تصور کنید ریزش ناشی از زلزله 
داشته باشیم و ترافیک هم چاشنی آن بشود که دیگر امدادرسانی حتماً 
امکان پذیر نخواهد بود. مگر اینکه از امداد هوایی استفاده کنیم. نجار افزود: 
تاش می کنیم هر دو باند دوشان تپه در خیابان دماوند و باند قلعه مرغی 
حفظ شوند و به پد بالگرد اورژانس هوایی اختصاص پیدا کنند تا بتوان در 
زمان وقوع حادثه کار جدی انجام داد. وی ادامه داد: اخیراً با دستور رئیس 
جمهور با هوانیروز دیداری داشــتیم و درخصوص امدادرسانی به مردم 
در زمان بروز حوادث و بحران ها به تفاهم هایی در این حوزه رســیدیم. 
نجار افزود: یکی دیگر از مشکات ما بحث امدادرسانی جاده ای است که 
امروز چندین سازمان در آن نقش آفرینی می کنند و یک مأموریت دارند. 
می بینیم همه سر صحنه حادثه می آیند اما آنجا ماشین آتش نشانی وجود 

ندارد، ماشین می سوزد و هم وطنان هم در آن می سوزند.


